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Dotyczy: budowy Przystani Rybackiej w Mechelinkach.

Wniosek

W oparciu  o  informację  przedstawioną  przez  Wójta  gminy  Jerzego  Włudzika,  o  fakcie 
zamówienia brakujących pontonów, niezbędnych do zakończenia budowy Przystani Rybackiej w 
Mechelinkach, wnoszę do Rady o wydanie  na podstawie  § 78 Statutu Gminy Kosakowo zlecenia 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kosakowo, przeprowadzenia kontroli, w celu ustalenia czy został 
należycie zabezpieczony interes gminy, polegający na uzyskaniu odpowiednich odszkodowań za 
straty  jakie  gmina  poniosła  i  poniesie  spowodowanych  nieprawidłowym  przeprowadzeniem 
budowy.

Uzasadnienie

Na  podstawie  dostępnej  dokumentacji  projektowej  oraz  dokumentacji  zamówienia 
pontonów zwracam uwagę na  podstawowe niejasności  związane z  realizacją  projektu  przystani 
rybackiej i wnoszę o odpowiedź na poniższe pytania:

1. Czy Gmina Kosakowo wystąpiła o roszczenia do podmiotów odpowiedzialnych za błędy 
projektowe,  których  skutkiem  była  katastrofa  budowlana  podczas  sztormu  nazwanego 
Ksawery, podczas którego zostały zniszczone pontony, które stanowiły niezbędny element 
budowy.

Bezpośrednią  przyczyną  katastrofy  było  nieprawidłowe  zaprojektowanie  pomostu 
rybackiego wraz  z  falochronami  pływającymi  i  pontonami  cumowniczymi.  Szczegółowy 
opis  tego błędu konstrukcyjnego został  zamieszczony w artykule  pt.  „Radość  przez  łzy. 
Porażka w Mechelinkach.” zamieszczony w stronie  www.kosakowo.info oraz w biuletynie 
„Kosakowo bez Tajemnic” Nr 4/2015 (31).

Obecnie wykonane pontony przy najbliższym sztormie podczas, którego fala będzie wyższa 
niż 90 cm w miejscu usytuowania pontonów, ponownie zostaną zniszczone. Dokumentacja 
dla  projektu  przystani  zawiera  obliczenia,  z  których  wynika,  że  fala  przy  sztormie 

http://www.kosakowo.info/


zdarzającym się  raz  na  20  lat  dochodzi  do  2.07  m.  Wysokość  fali  wysokości  1  m jest 
osiągana przy przeciętnych sztormach.

    2.   Kto jest odpowiedzialny za zamówienie pontonów niezgodnych z projektem oraz wyjaśnienie
czy główny projektant wyraził zgodę na zmianę parametrów. Brak zgody na taką zamianę 
skutkuje  zwolnieniem  projektanta  z  odpowiedzialności  za  błędy  konstrukcyjne  w  tym  
zakresie. 
Zmiana parametrów:

• zwiększenie szerokości pontonów o 60 cm oraz zamiana materiału, z którego miały być 
wykonane  z  betonu  na  stal.  Skutkiem  tej  zamiany  nastąpiło  zmniejszeniem  wagi  ,  co 
powoduje,  że  pontony  są  bardziej  podatne  na  falowanie  i  nie  spełniają  swojego 
podstawowego zadania polegającego na ochronie zacumowanych łodzi. 

• kto wyraził zgodę na wybór wariantu zmiany obejm mocujących pontony w sytuacji gdy 
było drugie rozwiązanie skutkujące regresem do firmy Mostostal. 

Protokół uzgodnień zawiera zapis „W ocenie Wykonawcy usytuowanie pali uległo zmianie w  
konsekwencji  zatopienia  poprzednich  pontonów,  co  może  powodować  klinowanie  się  
pomostu  podczas  dużych  falowań,  a  w  konsekwencji  prowadzić  do  uszkodzeń  obejm.  
Jednocześnie  Wykonawca  wskazał  dwie  możliwości  rozwiązania  zaistniałego  problemu.  
Albo dokonana zostanie zmiana usytuowania paki, tak aby doprowadzić do stanu zgodnego  
z założeniami projektowymi, albo zostaną zainstalowane na tych palach rolki o mniejszej  
średnicy. W drugim z podanych rozwiązań należy liczyć się z krótszą żywotnością rolek i  
zwiększoną udarnością całego pomostu”.

Między innymi niestabilność pomostów cumujących,  z  racji  ich lekkiej  konstrukcji  oraz 
zwiększonej udarności, o której mowa powyżej, rybacy nie korzystają i nie będą korzystać z 
tego fragmentu przystani w obawie o zniszczenie swoich łodzi tym bardziej,  że niektóre 
łodzie są wykonane z drewna i plastiku.

Niniejsze pismo kieruję bezpośrednio do Rady Gminy i  wnoszę o jego rozpatrzenie 
bezpośrednio  przez  Radę,  gdyż  poprzednie  pismo  złożone  przez  nasze  stowarzyszenie  w 
sprawie  ugody  w  sprawie  gimnazjum,  Przewodniczący  Rady  bezpodstawnie  odrzucił 
jednoosobowo  i  nie  przekazał  Radzie  do  rozpatrzenia,  czym  nadużył  swoich  uprawnień 
wypowiadając się w imieniu Rady bez odpowiedniego pełnomocnictwa w tej sprawie.

Prezes Zarządu
        Stowarzyszenia Mieszkańców Gminy Kosakowo

Henryk Palczewski
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